

INTERNATIONAL GENEVA SKI CLUB

Dents de Chien on Mont Vuache (hiking outing)

11 km | +830 m elevation gain | Max altitude: 1,110 m

Sunday 22 March 2026



Nestled between the Jura and the Alps, and just a stone's throw from Geneva, Mont Vuache is a long, narrow limestone ridge rising dramatically above the Rhône valley. For flower enthusiasts, spring is a particularly good time to visit. Look out for the rare [*Erythronium dens-canis* — Dent de Chien](#)— a protected, delicate pink flower with distinctively mottled leaves that blooms along the shaded slopes in March. Also, keep an eye out for birds of prey soaring along the cliff faces, including protected species.

We propose a circular hike departing from the village of Chevrier (Haute-Savoie) with no technical difficulties, but a sustained and satisfying climb. The route covers 11 kilometres in a loop format, with a total elevation gain of 830 metres up to the summit at 1,110 metres. The ascent is long and steady, winding through dense forest before opening up onto the ridge, which rewards walkers with breathtaking panoramic views over the Salève, the Jura peaks, and the winding course of the Rhône below. The descent brings us back to Chevrier.

Driving there from Geneva

RDV at 9.30 in [Geneva, in front of the ITU \(International Telecommunication Union\), Rue de Varembe](#). The outing is organised in private cars. The drive to Chevrier takes approximately **30–35 minutes** and covers around **35 km**.

Driving directions: From Geneva, head south on the A40/E25 motorway towards Annecy. Take the exit for **Valleiry**, then follow the signs towards **Vulbens**. From Vulbens, continue on the D14 to the village of **Chevrier**. Park at the *Place du Chêne* car park in the village centre, which serves as the starting point of the hike.

Practical information:

- **Distance:** 11 km loop
- **Elevation gain:** +830 m
- **Max altitude:** 1,110 m
- **Estimated hiking time:** 4 to 5 hours
- **Difficulty:** No technical difficulty, but good fitness recommended
- **Equipment:** Sturdy hiking boots essential; bring water, lunch, and layers



Cheffe de course: Diana Korka. Please sign up by email to diana.korka@gmail.com. When signing up, please let me know if you are a member of the club, if you have a car, if you're willing to drive and how many participants you can take with you.

Fee: 5 CHF club fee for members, 15 CHF for non-members, +7 CHF per person for the drivers

SKI CLUB INTERNATIONAL DE GENEVE

Dents de Chien sur le Mont Vuache (randonnée pedestre)

11 km | +830 m de dénivelé positif | Altitude max : 1 110 m Dimanche 22 mars 2026

Niché entre le Jura et les Alpes, à deux pas de Genève, le Mont Vuache est une longue crête calcaire étroite qui s'élève de façon spectaculaire au-dessus de la vallée du Rhône. Pour les amateurs de fleurs, le printemps est une période particulièrement favorable pour s'y rendre. Soyez attentifs à la rare *Erythronium dens-canis* — la **Dent de Chien** — une fleur rose délicate aux feuilles caractéristiquement marbrées, protégée et qui fleurit sur les versants ombragés en mars. Gardez également un œil sur les rapaces qui planent le long des falaises, parmi lesquels figurent des espèces protégées.

Nous vous proposons une randonnée en circuit au départ du village de Chevrier (Haute-Savoie), sans difficulté technique, mais avec une montée soutenue et gratifiante. Le parcours couvre 11 kilomètres en boucle, avec un dénivelé positif total de 830 mètres jusqu'au sommet à 1 110 mètres. La montée est longue et régulière, serpentant à travers une forêt dense avant de déboucher sur la crête, qui offre aux marcheurs des panoramas à couper le souffle sur le Salève, les sommets du Jura et le cours sinueux du Rhône en contrebas.

Trajet en voiture depuis Genève

RDV à 9h30 [devant l'UIT \(Union Internationale des Télécommunications\), Rue de Varembois](#). La sortie est organisée avec transport en voitures privées. Le trajet jusqu'à Chevrier dure environ 30 à 35 minutes pour une distance d'environ 35 km.

Itinéraire routier : Depuis Genève, prendre l'autoroute A40/E25 en direction d'Annecy. Prendre la sortie Valleiry, puis suivre les panneaux vers Vulbens. Depuis Vulbens, continuer sur la D14 jusqu'au village de Chevrier. Se garer au parking de la Place du Chêne, au centre du village, qui constitue le point de départ de la randonnée.

Informations pratiques :

- Distance : 11 km en boucle
- Dénivelé positif : +830 m
- Altitude maximale : 1 110 m
- Durée estimée : 4 à 5 heures
- Difficulté : Aucune difficulté technique, mais bonne condition physique recommandée
- Équipement : Chaussures de randonnée indispensables ; prévoir de l'eau, un pique-nique et des vêtements chauds

Cheffe de course : Diana Korka. Merci de vous inscrire par e-mail à diana.korka@gmail.com. Lors de votre inscription, merci d'indiquer si vous êtes membre du club, si vous disposez d'un véhicule, si vous êtes disponible pour conduire et combien de participants vous pouvez prendre.

Participation : 5 CHF pour les membres du club, 15 CHF pour les non-membres, +7 CHF par personne pour les conducteurs